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REVISTA PRESEI 

 

 Președintele Iohannis a promulgat legea bugetului pe 2021: ”Investițiile, 

reformele și creșterea economică sunt pilonii pe care este construit bugetul”. 

De asemenea, șeful statului a semnat și decretul pentru promulgarea legii bugetului 

asigurărilor sociale, ambele adoptate de parlament marțea trecută. 

”Investițiile, reformele și creșterea economică sunt pilonii pe care este construit 

bugetul pentru 2021, astfel încât să fie respectate totodată principiile 

responsabilității fiscal-bugetare și al sustenabilității finanțelor publice”, a transmis 

Administrația Prezidențială într-un comunicat de presă. 

”Creșterea ponderii în PIB a veniturilor din fonduri europene echivalează cu un 

angajament ferm al Guvernului de a beneficia pe deplin de investițiile din fondurile 

europene și de Planul Național de Redresare și Reziliență”, mai arată Președinția. 

Parlamentul a adoptat pe 2 martie legea bugetului de stat, în forma înaintată de 

guvern, cu  234 de voturi ”pentru” și 170 ”împotrivă”. Bugetul prevede venituri 

de 365 de miliarde de lei și cheltuieli de 445 miliarde de lei, respectiv un deficit 

bugetar la 80 de miliarde de lei (7,16%). De asemenea, prevede o creștere 

economică de 4,3%. 

 

Comunicatul integral:  

 

”Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a promulgat luni, 8 martie 

2021, Legea bugetului de stat și Legea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 

2021. 

Investițiile, reformele și creșterea economică sunt pilonii pe care este construit 

bugetul pentru 2021, astfel încât să fie respectate totodată principiile 

responsabilității fiscal-bugetare și al sustenabilității finanțelor publice. Ținta de 

deficit bugetar, de 7,16% din PIB, indică un efort considerabil de consolidare 

bugetară, care nu împovărează cetățeanul prin noi taxe și impozite. Astfel se 

creează premisele unei creșteri economico-sociale echilibrate și sustenabile. 
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Bugetul pe anul 2021, axat preponderent pe investiții și pe accesarea fondurilor 

europene, va permite dezvoltarea României în sectoare esențiale, prea adesea 

ignorate în trecut. Sunt alocate sume semnificative pentru investiții în infrastructura 

de transport, spitale și școli, dar și pentru continuarea eforturilor de gestionare a 

campaniei de vaccinare, precum și a riscurilor asociate crizei sanitare și economice 

provocate de pandemia de COVID-19. Investițiile majore asigură susținerea 

mediului de afaceri, noi oportunități de dezvoltare și crearea de locuri de muncă mai 

bine plătite. 

Creșterea ponderii în PIB a veniturilor din fonduri europene echivalează cu un 

angajament ferm al Guvernului de a beneficia pe deplin de investițiile din fondurile 

europene și de Planul Național de Redresare și Reziliență. 

Totodată, obiectivul de eficientizare a cheltuirii banului public nu se poate realiza, 

pe termen mediu, fără o amplă reformă a cadrului fiscal-bugetar și a sistemului de 

administrare fiscală. Doar prin reforme autentice, care să genereze transparență și 

eficiență în sistemul administrativ, veniturile la bugetul de stat vor înregistra 

creșteri sustenabile, de care România are nevoie în anii următori”. 

 
 (Sursa: biziday.ro) 

 

 Florin Cîțu CALCĂ PEDALA: cotizațiile pentru SINDICATE ar putea fi 

ELIMINATE săptămâna aceasta 

Premierul Florin Cîţu a declarat, luni, că Guvernul va aproba o Ordonanţă de 

Urgenţă privind numărul de membri în Consiliile de administraţie şi un proiect de 

lege referitor la cotizarea automată pentru sindicate. 

"Unele vor fi proiecte de lege, altele vor fi ordonanţe de urgenţă. Cea cu 109 va fi 

ordonanţă de urgenţă, celălalt va fi proiect de lege (OUG 109/2011 privind 

guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice - n.r.). Am o formă la care mă uit 

cu cea cu 109. Dacă are avizele toate, intră în şedinţa de Guvern de miercuri", a 

spus Cîţu, la Parlament, înaintea şedinţei Biroului Executiv al PNL. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
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Pe 18 februarie, premierul Florin Cîţu a anunţat că la nivelul Guvernului este în 

curs de elaborare un proiect privind limitarea numărului de membri în Consiliile de 

administraţie, dar şi a numărului de CA-uri din care o persoană poate face parte. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 MediaSind solicită DNA și Curții de Conturi să cerceteze contractele 

juridice încheiate pentru hărțuirea jurnaliștilor care au demascat corupția din 

Televiziunea Națională! 

Deși plătește aproape un milion de euro pentru susținerea propriului compartiment 

juridic, administrația Gradea a angajat, pe bani publici, o casă de avocatură pentru 

a se război cu MediaSind TVR și cu jurnaliștii de la cotidianul Libertatea! 

Abuzurile pe bani publici în Societatea Română de Televiziune continuă! Deși 

OUG nr. 26/2012 interzice tuturor autorităților și instituțiilor publice care au în 

structura organizatorică personal propriu de specialitate juridică, să achiziționeze 

servicii juridice de consultanță, de asistență și/sau de reprezentare, în Televiziunea 

Română nu se respectă! 

Jurnaliștii de la cotidianul Libertatea au anunțat astăzi, 8 martie 2021, că 

administrația Gradea continuă risipirea banilor publici pentru a se răzbuna pe 

jurnaliștii care au prezentat fapte de corupție din instituție:  După ce au ieșit la 

iveală sumele cheltuite la Eurovision, șefii TVR se consideră „denigrați” și au 

angajat avocați plătiți cu 4.000 de euro pe proces!  Potrivit acestora, sumele 

obișnuite plătite avocaților pentru un proces civil de imagine merg între 1.000 și 

2.000 de euro, au confirmat mai mulți avocați pledanți pentru ziar. Pentru procesul 

de fond, televiziunea publică a angajat Casa de avocatură Zamfirescu Racoți 

Vasile & Partners  care a emis către SRTV, conform documentelor de la dosarul 

public din instanță, o factură de 20.168 de lei, cu tot cu TVA. 

Așa cum am mai anunțat președintele-director general Doina Gradea, care 

urmărește hărțuirea, intimidarea și chiar desființarea organizației noastre, a angajat 

aceeași casă de avocatură Zamfirescu Racoți Vasile & Partners și în cazul  

 

https://www.libertatea.ro/stiri/sume-cheltuite-eurovision-tvr-avocati-proces-3439695
https://www.libertatea.ro/stiri/sume-cheltuite-eurovision-tvr-avocati-proces-3439695
https://www.libertatea.ro/stiri/sume-cheltuite-eurovision-tvr-avocati-proces-3439695
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MediaSind TVR întrucât organizația noastră  a demascat, sistematic, faptele de 

corupție din cea mai mare instituție de presă a statului - TVR (vezi aici 

Administrația Gradea angajează, pe bani publici, o casă de avocatură pentru a se 

război cu MediaSind TVR și cu jurnaliștii de la cotidianul Libertatea!) 

Avocații angajați au notificat deja Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, 

cerându-i să înceteze “de îndată orice acțiune îndreptată împotriva subscrisei, 

respectiv să vă abțineți de la publicarea sub orice formă de informații 

nefondate/neadevărate cu privire la activitatea Societății Române de 

Televiziune.” Mai mult, casa de avocatură amenință că în caz contrar, va apela la 

“toate mijloacele legale pentru acoperirea pagubelor cauzate subscrisei prin 

acțiunile dvs. ilicite.” Deși instanța a soluționat cauza doar într-un singur termen, 

avocații SRTv au solicitat cheltuieli de judecată în cuantum de aproximativ 11 500 

lei, sumă pe care a plătit-o deja Televiziunea Română! Este revoltător că, în timp 

ce salariații instituției sunt plătiți la minimul grilei de salarizare, iar studiourile 

teritoriale au primit buget zero lei  pentru investiții, Doina Gradea aruncă banii 

instituției pe cele mai scumpe case de avocatură din țară doar pentru ca sindicatul 

nostru să dispară și să nu mai demaște ilegalitățile din TVR.  (amănunte 

aici: Tribunalul București a decis că Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind are dreptul legal să-și reprezinte membrii din Televiziunea 

Română!) 

Pentru a afla câți bani plătește TVR pentru astfel de acțiuni de intimidare 

îndreptate împotriva sindicatului nostru, uneia dintre cele mai scumpe case de 

avocatură din țară, care, potrivit informațiilor apărute în presă, are legături cu 

fostul ministru al Justiției, Cătălin Marian Predoiu  

(https://m.luju.ro//dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-

prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-

racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul), 

am solicitat, în baza Legii nr.544/2001, explicații oficiale șefei TVR. 

 Răspunsul este halucinant: 

Conform adresei primite, TVR a achiziționat, fără licitație, servicii de 50.742 euro 

de la Casa de avocatură Zamfirescu Racoti& Partners pentru asistență juridică și 

reprezentare pentru “inițierea acțiunilor în daune împotriva Ringier SA și a 

https://www.mediasindtv.ro/administratia-gradea-angajeaza-pe-bani-publici-o-casa-de-avocatura-pentru-a-se-razboi-cu-mediasind-tvr-si-cu-jurnalistii-de-la-cotidianul-libertatea/
https://www.mediasindtv.ro/administratia-gradea-angajeaza-pe-bani-publici-o-casa-de-avocatura-pentru-a-se-razboi-cu-mediasind-tvr-si-cu-jurnalistii-de-la-cotidianul-libertatea/
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiadeciscasindicatulromanaljurnalistilormediasindaredreptullegalsa-sireprezintemembriidinteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiadeciscasindicatulromanaljurnalistilormediasindaredreptullegalsa-sireprezintemembriidinteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiadeciscasindicatulromanaljurnalistilormediasindaredreptullegalsa-sireprezintemembriidinteleviziunearomana
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
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jurnaliștilor implicați pentru publicarea în cotidianul Libertatea a unor 

articole defăimătoare la adresa SRTv referitoare la selecția Eurovision 2020”, 

pentru  “inițierea unei acțiuni judecătorești împotriva SRJ MediaSind pentru 

contestarea legalei constituiri la nivelul SRtv”, pentru acțiunea pe care SRTv o 

are împotriva SNR, precum și pentru o analiză a încetării acordului cu firma 

Playbook International.  

Considerăm că aceste achiziții încalcă prevederile Ordonanței nr.26/2012, în 

condițiile în care, potrivit adresei oficiale a SRTV nr. C/508/24.07.2020 (foto) 

semnată de șefa TVR, Doina Gradea, numărul angajaților Departamentului Juridic 

a fost de 11 persoane în anii 2018 și 2019, și de 10 persoane în anul 2020. Pentru 

aceștia TVR a plătit salarii, prime și ore suplimentare în perioada 1 ianuarie 2018 – 

la 1 iunie 2020, în cuantum total de 4 264 175 lei, adică aproape un milion de 

euro!  

La fel ca în cazul jurnaliștilor de la cotidianul Libertatea, șefa TVR, Doina Gradea, 

confundă instituția publică cu un srl., catalogând criticile presei la adresa 

managementului, implicit la adresa ei, drept defăimări îndreptate împotriva 

Televiziunii Române! Din păcate, așa cum organizația noastră a arătat în mai multe 

rânduri, rapoartele Curții de Conturi și sentințele rămase definitive, au demonstrat 

corupția din instituție, despre care ne-am exprimat public. Din acest motiv, am 

solicitat, în repetate rânduri, schimbarea acestei conduceri și numirea unor 

profesioniști care să aibă respect față de cetățeni, instituție și salariați: (amănunte 

aici: Apelul MediaSind către clasa politică: Nu puneți la TVR aceeași Mărie 

cu altă pălărie!) 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind  și MediaSind TVR anunță că nu 

se vor  lăsa intimidați de acțiunile abuzive ale șefei TVR și a complicilor săi și 

solicită public Curții de Conturi și Direcției Naționale Anticorupție să cerceteze 

cu celeritate toate contractele încheiate de conducerea TVR cu diverse case de 

avocatură împotriva organizației și a jurnaliștilor care au avut curajul să demaște 

corupția din cea mai mare instituție publică a statului – Televiziunea Română. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind) 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/apelulmediasindcatreclasapoliticanupunetilatvraceeasimariecualtapalarie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/apelulmediasindcatreclasapoliticanupunetilatvraceeasimariecualtapalarie
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 Negocieri la sânge în Coaliție pentru trei instituții cheie - TVR, SRR și 

Avocatul Poporului. De ce nu se înteleg PNL, USR-PLUS și UDMR 

Revocările din funcții ale șefilor de la TVR, Radio și Avocatul Poporului anunțate 

drept prioritare pentru Coaliție sunt tărăgănate în Parlament. Motivul întârzierii îl 

constituie neînțelegerile din Coaliție privind împărțirea funcțiilor. Potrivit surselor 

HotNews.ro, negocierile s-au blocat în urma neînțelegerilor dintre PNL și UDMR. 

La mijlocul lunii februarie președintele PNL, Ludovic Orban anunța că schimbarea 

șefilor celor trei instituții este prioritate pentru Coaliție, iar situația trebuie tranșată 

rapid. 

La ședința Coaliției programată luni trebuia discutată situația revocărilor și 

numirilor noilor șefi ai TVR, SRR, Agerpres și Avocatului Poporului. Mai exact, 

liderii Coaliției trebuiau să-și impartă șefia celor patru instituții însă subiectul a 

fost amânat pentru o dată ulterioară. 

Amânarea are legătură cu faptul că prioritară era dezbaterea Planului Național de 

Redresare și Reziliență (PNRR) dar și cu faptul că cele patru partide nu au reușit să 

ajungă la un consens privind împărțirea funcțiilor. 

Surse politice au explicat pentru HotNews.ro că PNL dorește să obțină șefia TVR, 

dar și cea a Avocatului Poporului, USR dorește conducerea Radioului. Liberalii le-

ar fi sugerat partenerilor de la UDMR să preia șefia Agerpres, propunere refuzată 

de aceștia. UDMR își dorește să fie partener cu drepturi depline la masă 

negocierilor și solicită fie conducerea Avocatului Poporului, fie cea a radioului 

public. 

De altfel, în bucătăria internă a partidelor de Coaliție au fost vehiculate nume care 

ar putea fi promovate pentru cele patru instituții cheie. La TVR, potrivit surselor 

citate, președintele Klaus Iohannis dorește să o propună pe Mădălina 

Dobrovolschi. 

Pentru șefia radioului public Dacian Cioloș intenționează să-l propună în cadrul 

Coaliției pe Gabriel Basarabescu (angajat al SRR și membru în Consiliul de 

Administrație din partea angajaților), dar USR nu este dispus să cedeze numirea 

partenerului de la Plus. 
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UDMR dorește o funcție de conducere relevantă, mai exact șefia Avocatului 

Poporului (numele lui Eckstein Kovacs a fost vehiculat) sau a Radioului Public. 

"Revocarea Avocatului Poporului are puține șanse de a fi pusă în aplicare. Se caută 

încă motive întemeiate care să stea la bază unei decizii în acest sens. Noi dorim să 

fim considerați parteneri cu drepturi egale pentru că la fel ca și PNL și USR, 

voturile noastre contează în Coaliție și fără voturile noastre nu ar trece legi 

importante", au explicat surse din interiorul UDMR, pentru HotNews.ro. 

Care este stadiul procedurii pentru revocarea șefiilor de la TVR, SRL și Avocatul 

Poporului 

În urmă cu trei săptămâni, președintele PNL Ludovic Orban anunța că Birourile 

Permanente ale Parlamentului au dat un termen de două săptămâni comisiilor de 

Cultură să se pronunțe asupra rapoartelor de activitate ale TVR și SRR pe 2019, 

mai exact până pe 1 martie, astfel încât acestea să poată fi supuse votului plenului 

și respinse. 

Contactat de HotNews.ro, președintele Comsiei de Culturi din Camera Deputaților, 

Iulian Bulai, a explicat că rapoartele de activitate ale celor două instituții nu au 

putut fi dezbătute, iar procedura a fost întârziată din cauza lipsei unui aviz din 

partea comisiilor de buget reunite ale Parlamentului. 

"Pentru a începe dezbaterea pe rapoarte aveam nevoie de un aviz al comisiilor de 

buget finanțe reunite. L-am informat pe președintele Camerei Deputaților și 

urmează să cel mai probabil, marți să fie o ședință a conducerii celor două Camere 

care să convoace cele două comisii. Mai devreme de săptămâna viitoare nu se pot 

dezbate cele două rapoarte la comisiile de Cultură reunite", a explicat Bulai. 

De precizat este că, potrivit procedurii, dacă raportul de activitate al celor două 

instituții este respins, conducerile sunt demise. 

În ceea ce privește procedura de revocare a Avocatului Poporului, Ludovic Orban 

anunța pe 16 februarie că a sesizat comisiile juridice pentru a elabora un raport în 

acest sens. Funcția e deținută în prezent de Renate Weber, care a fost atacată de 

PNL pentru sesizarile pe actele normative emise de guvern în perioada stării de 

urgență și stării de alertă. 
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„În termen de două săptămâni comisiile trebuie să prezinte un raport plenului, a 

declarat Ludovic Orban pe 16 februarie. 

Raportul care ar trebui elaborat de către comisiile juridice reunite nu a fost nici 

măcar început. Surse parlamentare au declarat pentru HotNews.ro că juriștii USR 

și PNL caută motivele care să stea la baza revocării Renatei Weber din funcția de 

Avocat al Poporului. 

"În următoarea perioadă, cel mai probabil săptămâna viitoare, dacă va exista o 

întelegere politică în Coaliție pe împărțirea funcțiilor, ar putea fi propus spre 

dezbatere comisiilor de către parlamenatarii PNL, USR un astfel de raport, au 

explicat sursele HotNews.ro. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Senatul a votat așa cum a vrut Florin Cîțu, vine rândul deputaților: Sporul 

angajaţilor din prefecturi implicaţi în activităţi anti-COVID a fost eliminat 

Senatul a adoptat, luni, în plen, Ordonanţa de Urgenţă 8/2021 care vizează 

reducerea unor cheltuieli structurale referitoare, printre altele, la eliminarea 

sporului de 30% la salariul de bază pentru personalul din prefecturi implicat în 

activităţi de prevenire şi combatere a efectelor pandemiei de COVID 19, cu 

excepţia prefectului şi subprefectului. 

În favoarea ordonanţei în forma Guvernului au votat 72 de senatori şi 61 au fost 

"împotrivă", scrie agerpres.ro. 

Potrivit ordonanţei, nu se acordă vouchere de vacanţă pentru anul în curs pentru că 

valabilitatea celor emise în 2019 şi 2020 a fost prelungită, iar valoarea punctului de 

pensie se menţine la 1.442 lei, majorarea pensiilor urmând să aibă loc de la 1 

ianuarie 2022. 

O altă măsură inclusă în ordonanţă se referă la acordarea unei reduceri de 50% 

pentru transportul pe calea ferată pentru studenţi, faţă de gratuitatea pentru călătorii 

nelimitate de care beneficiau cursanţii din învăţământul superior. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 9 

 

"Studenţii înmatriculaţi la forma de învăţământ cu frecvenţă, în instituţiile de 

învăţământ superior acreditate, în vârstă de până la 26 de ani, beneficiază de tarif 

redus cu 50% pe mijloacele de transport local în comun, transportul intern auto, cu 

metroul, precum şi pentru transportul intern feroviar la toate categoriile de trenuri, 

clasa a II-a şi naval, pe tot parcursul anului calendaristic. Studenţii orfani sau 

proveniţi din casele de copii beneficiază de gratuitate pentru aceste categorii de 

transport", se arată în OUG 8/2021. 

OUG 8/2021 va fi dezbătută de Camera Deputaţilor, for decizional în acest caz. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Se schimbă formula de calcul a indemnizației pentru angajații cu program 

redus 

Formula de calcul a ajutorului financiar pentru angajații cărora li s-a redus timpul 

de lucru (măsura Kurzarbeit) a fost modificată în comisiile parlamentare și în 

această săptămână proiectul se află la vot final în Camera Deputaților. Nu este 

singura modificare a programului Kurzarbeit, alte schimbări fiind legate, de 

oferirea unui spațiu de manevră mai larg pentru angajatori. 

În acest moment, legea prevede că pe durata reducerii timpului de muncă, salariaţii 

afectaţi de măsură beneficiază de o indemnizaţie de 75% din diferenţa dintre 

salariul de bază brut lunar prevăzut în contractul individual de muncă şi salariul de 

bază brut lunar aferent orelor de muncă efectiv prestate ca urmare a reducerii 

timpului de muncă, în completarea drepturilor salariale cuvenite, calculate la 

timpul efectiv lucrat. 

Noua formulă de calcul adoptată de comisiile de muncă și buget este: `Pe durata 

reducerii timpului de muncă în condiţiile prevăzute la alin. (1), salariaţii afectaţi de 

măsură beneficiază de o indemnizaţie de 75% din salariul de bază brut lunar 

aferent orelor de reducere a programului de lucru”. 

Explicația parlamentarilor este: 'Formula actuala a legii nu ia in calcul situatia in 

care salariatul are absente platite sau neplatite in luna de aplicare reducere program 

de lucru. In aceste cazuri, prin aplicarea formulei de calcul din lege, salariul brut 

poate depasi salariul de lunar.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/camera-deputa--ilor_2536.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/angajat_945.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
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Totodata, se acorda angajatorilor posibilitatea de a face aplicarea prevederilor mai 

favorabile salariatilor, deja castigate de acestia prin acorduri colective. Ar trebui 

luata in vedere situatia concediilor medicale care pot genera un venit marit a celor 

care o folosesc in contextul Kurzarbeit versus persoanelor fara concedii medicale. 

ALTE MODIFICĂRI: 

***Angajatorul poate modifica programul de muncă ori de câte ori este necesar, cu 

obligația de a justifica o astfel de modificare. 

Motiv: În condițiile reducerii timpului de muncă este posibil să apară necesitatea 

reorganizării timpului de muncă. Flexibilizarea conceptului de „luna” sau „lunar” 

apare necesara in acest context, pentru marii angajatori, dar nu numai, fiind extrem 

de dificil sa previzioneze inainte de inceperea fiecarei luni calendaristice cauzele 

care ar putea intrerupe activitatea. Astfel de cauze pot aparea intempestiv si in 

totalitate in afara controlului angajatorului, cum ar fi in cazul intreruperilor 

lanturilor de aprovizionare. 

*** În prezent decizia angajatorului privind reducerea timpului de muncă, 

programul de lucru, modul de repartizare a acestuia pe zile şi drepturile salariale 

aferente se comunică salariatului cu cel puţin 5 zile înainte de aplicarea efectivă a 

măsurii. Comisiile parlamentare au decis că se poate face comunicarea către 

salariat „cu cel puțin 24 de ore anterior aplicării efective a măsurii, în cazul în care 

intervine o modificare a programului de lucru determinată de o creștere a activității 

angajatorului care necesită suplimentarea personalului sau în cazul în care se 

impune înlocuirea unui salariat care se află în imposibilitatea de a presta activitate 

conform programului său de lucru”. 

Explicația este: „În practică, există posibilitatea ca angajatorul să primească 

comenzi ocazionale pe care să le onoreze într-un termen scurt, având astfel nevoie 

să suplimenteze forța de muncă. Astfel, prin acest amendament se urmărește o mai 

mare flexibilitate pentru angajator în gestionarea activității. Sunt situații 

excepționale care impun modificarea rapidă a programului de ucru lastfel încât să 

nu mai fie posibilă informarea salariatului cu 5 zile anterior. Intervenția rapidă a 

salariaților în cazul unui vârf de activitate trebuie să se realizeze imediat fiind și în  
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interesul salariaților o astfel de măsură deoarece este de natură a îmbunătăți situația 

economică a angajatorului favorizând pe viitor ieșirea din contextul ce a determinat 

reducerea timpului normal de lucru. La fel, pot exista posturi cheie care nu pot fi 

lăsate descoperite în cazul în care intervine o situație excepțională ce nu permite 

salariatului programat să presteze activitatea corespunzătoare, aspect ce impune 

înlocuirea într-un interval de timp cât se poate de scurt”. 

*** În situaţia în care bugetul angajatorului destinat plăţii cheltuielilor de personal 

permite, indemnizaţia poate fi suplimentată de angajator cu sume reprezentând 

diferenţa până la nivelul salariului de bază corespunzător locului de muncă ocupat, 

fără ca această diferenţă să poată fi decontată 

Motiv: Pentru a da posibilitatea acelor angajatori care pot să acorde un cuantum 

mai mare al indemnizaţiei, în scopul menţinerii angajaţilor, mai ales a celor a căror 

activitate este căutată pe piaţa forţei de muncă 

**** Dacă acum pe perioada de aplicabilitate a măsurii Kurzarbeit, angajatorilor le 

este interzisă angajarea de personal pentru prestarea unor activităţi identice ori 

similare cu cele prestate de către salariaţii al căror timp de muncă a fost redus, cât 

şi subcontractarea activităţilor desfăşurate de salariaţii al căror timp de muncă a 

fost redus, comisiile parlamentare au introdus o excepție: „Este permisă angajarea 

pentru înlocuirea salariaților al căror program a fost redus în condițiile prevăzute la 

alin.(1) dacă încetarea contractului individual de muncă are loc în condițiile art. 56, 

61 și 81 din Legea nr.53/2003, republicată, cu modificările și completările 

ulterioare”. 

Motiv: Pot exista situații, în practică, în care o companie are un singur șofer 

angajat, iar acesta își dă demisia. În această posibilă speță, activitatea lui nu va 

putea fi probabil suplinită de cei care fac producție, aceștia neputând lipsi de la 

program pentru a efectua aprovizionare sau livrare de mărfuri. Un alt exemplu: 

personalul de pază care este autorizat să poarte armă, nu poate fi înlocuit de alți 

salariați, aceștia nevând permis de port armă. De asemenea, procesul tehnologic 

poate impune angajarea unui nou salariat în locul celui plecat, dacă pe procesul de 

producție ceilalți salariați au alte sarcini care nu pot fi executate în același timp. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 BREAKING Șefa Senatului anunță că au fost semnate ORDINELE de 

eliminare a pensiilor speciale pentru 256 foști senatori 

Preşedinta Senatului Anca Dragu a anunţat că secretariatul general al forului 

legislativ a semnat luni 256 de ordine prin care sunt eliminate pensiile speciale 

pentru foştii senatori. Ea a adăugat că astfel vor fi economisiţi lunar la bugetul de 

stat peste 1,5 milioane lei, conform News.ro. 

„Secretariatul General al Senatului a semnat azi 256 de ordine prin care sunt 

eliminate pensiile speciale pentru foştii senatori. În total 1.569.514 lei salvaţi de la 

bugetul de stat numai pe o lună!”, a scris Anca Dragu luni pe Facebook. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ciolacu: PSD depune la Senat moţiune împotriva ministrului Năsui 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu a anunțat, luni, că social democrații vor depune 

în cursul săptămânii la Senat, o moţiune simplă împotriva ministrului Economiei, 

Claudiu Năsui. 

"Am decis în cadrul Biroului Politic Naţional să depunem în această săptămână, la 

Senat, moţiunea împotriva ministrului Năsui, aşa cum am anunţat. Motivele - 

blocarea măsurii 3, fonduri europene, 478 de milioane de euro în acest moment 

blocate din cauza faptului că domnul ministru a găsit de cuviinţă să îşi facă un cont 

de administrator în procedura de selectare a companiilor. Categoric nu s-ar putea 

iniţia vânzarea companiilor româneşti profitabile în perioada de pandemie şi de 

criză economică, lucru total neadecvat ca şi ţară membră a Uniunii Europene, 

celelalte state blocând vânzarea de acţiuni, şi aici mă refer la Germania sau la 

Franţa, şi acest lucru nu s-ar putea face fără avizul domnului ministru al 

Economiei", a spus Ciolacu, într-o conferinţă de presă la sediul central al PSD. 

Liderul PSD a mai precizat că decizia de a nu se mai promova exporturile 

româneşti în afara teritoriului României i se pare "total incorectă faţă de 

companiile româneşti şi de produsele româneşti". 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/anca-dragu_1947.html
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 Dan Barna, intrebat despre privatizarea sistemului sanitar: "Sistemul 

public va ramane, pentru ca nu poate sa functioneze Romania fara sistemul 

public" 

Vicepremierul Dan Barna catalogheaza drept "ineptii" afirmatiile conform carora 

Guvernul ar dori privatizarea sistemului sanitar si crearea unui sistem sanitar 

"pentru elite" si sustine ca Romania nu poate functiona fara sistemul public de 

sanatate."Din pacate, nu suntem la reformele mari, de privatizari, suntem la 

reformele mici, de cum faci curatenie in spitale si cum nu mai legi bolnavii de pat", 

afirma viceprim-ministrul Dan Barna. 

 

"Faptul ca discutam despre optiuni de a crea alternative pentru pacienti nu 

inseamna in niciun fel ca privatizam, ca vindem sanatatea sau alte ineptii pe care 

le-am citit in diverse... Este o chestiune care tine cumva de directia de alocare a 

resurselor cu adevarat catre pacient", a afirmat Dan Barna, luni seara, la TVR. 

 

Intrebat daca sustine alocarea neconditionata a fondurilor publice catre spitale 

private, Barna a raspuns: "Este o varianta de lucru, nu am spus ca vrem sa facem, 

este o varianta de lucru pentru ca miza este intr-adevar sa faci serviciile astfel incat 

sa fie accesibile pentru pacienti". 

 

"Sistemul public va ramane, pentru ca nu poate sa functioneze Romania fara 

sistemul public. Ideea este ca facem un - ca am mai citit si ineptia asta, ca facem 

cumva un sistem de sanatate pentru elite si restul sa se descurce, nu e reala si nu e 

nimic adevarat aici - si deocamdata, din pacate, nu suntem la reformele mari, de 

privatizari, suntem la reformele mici, de cum faci curatenie in spitale si cum nu 

mai legi bolnavii de pat. (...) Deocamdata suntem in etapa in care ne asiguram ca 

nu mai legam bolnavii de pat in sistemul public", a adaugat Dan Barna. 

 

Liderul USR a vorbit si despre atacurile din interiorul partidului la adresa colegului 

sau de partid, Vlad Voiculescu, ministru al Sanatatii. 

 

"Atacuri incaseaza toata lumea, si eu, si colegii mei. Cum ar veni, e in fisa postului 

in Guvern in Romania sa fii atacat.  

https://ziare.com/dan-barna/
https://ziare.com/dan-barna/stiri-dan-barna/dan-barna-despre-pasaportul-covid-se-va-intampla-in-mod-organic-pentru-ca-oamenii-vor-dori-sa-calatoreasca-si-sunt-state-care-pe-buna-dreptate-vor-1666243
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/
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Nu am sperat niciun moment ca vom fi aplaudati in momentul in care vom veni la 

guvernare. Voci stringente sunt in toate partidele. Nu asta este miza. Miza este sa 

facem modificari de care are nevoie Romania si acele reforme", a mai afirmat 

Barna. 

 

Procurorii din Sibiu au demarat o ancheta, dupa ce un fost angajat al Spitalului 

Judetean a acuzat ca pacientii din Sectia ATI Covid sunt sedati inca de la inceput si 

sunt legati de paturi. La starea grava in care se afla, afirma cadrul medical, sedarea 

inseamna deces. Potrivit statisticilor, mortalitatea in Sectia ATI Covid de la Sibiu 

depaseste 75% in ultimele sase luni. Conducerea spitalului neaga acuzatiile. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministerul Educației: Elevii din anii terminali vor merge la școală și în 

scenariul roșu, dar în sistem mixt (jumătate în clasă, jumătate online). 

Ministerul Educației a publicat modificările măsurilor de organizare a activităţii în 

cadrul unităţilor/instituţiilor de învăţământ în condiţii de siguranţă epidemiologică 

pentru prevenirea îmbolnăvirilor cu virusul SARS-CoV-2. 

Modificările incluse în noul ordinul comun al ministrului Educației și ministrului 

Sănătății sunt: 

 Scenariul de funcţionare al unităţii/instituţiei de învăţământ pe parcursul 

anului şcolar/universitar se va actualiza săptămânal, cu referință la fiecare zi 

de vineri, în funcţie de evoluţia epidemiologică,  cu excepția depășirii 

pragului de 6/1000, unde intrarea în carantină se aplică imediat. 

 În situația în care incidența cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din 

localitate este mai mare de  3/1.000 de locuitori dar mai mică de 6/1000 de 

locuitori participarea la ore este cu prezență fizică în unitatea de învățământ 

pentru: 

 toți  preșcolarii și elevii din învățământul primar, 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 15 

 

 elevii din clasele a VIII-a,  a XII-a , a XIII-a și  elevii din anii 

terminali din învățământul profesional și postliceal, cu 

respectarea şi aplicarea tuturor normelor de protecţie, până la 

jumătate din numărul total de elevi înmatriculați în  respectivele 

clase terminale; 

 La nivelul localităților unde este instituită măsura carantinei zonale, nu sunt 

permise activitățile care impun prezența fizică a preșcolarilor și elevilor în 

unitățile de învățământ și activitatea didactică se desfășoară exclusiv online. 

 Este permisă organizarea cu prezența fizică, în unitățile de învățământ 

din localitățile în care incidența cumulată în ultimele 14 zile este mai 

mică de 6/1000 de locuitori a: 

 simulărilor examenelor naționale și a examenelor pentru anii 

terminali; 

 evaluărilor naționale; 

 orelor remediale pentru toate clasele. 

 Masca de protecţie este obligatorie pentru elevii din învăţământul primar, 

gimnazial şi liceal şi pentru studenţi şi va fi purtată în sălile de clasă, în 

timpul deplasării în incinta unităţii de învăţământ şi în timpul pauzelor, atât 

în interior, cât şi în exterior. La orele de specialitate din învățământul 

vocațional este obligatorie purtarea măștii de protecție, cu excepția orelor de 

studiu ale instrumentelor de suflat. În acest caz este necesară asigurarea de 

spații individuale pentru exersare. 

 Masca de protecţie nu este obligatorie în cazul preşcolarilor, indiferent de 

vârstă, precum și în timpul tuturor orelor de educație fizică desfășurate în 

spații exterioare. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Cîmpeanu: Platforme dedicate învăţământului online ar putea fi 

achiziţionate prin PNRR 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat, luni, din fondurile europene 

alocate prin Programul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) ar putea fi 

achiziţionate platforme dedicate învăţământului online, care să includă şi evaluarea 

online a elevilor. 

 

Sorin Cîmpeanu a declarat, în cadrul unei emisiuni la Digi 24, că universităţi din 

întreaga lume utilizează de mai mulţi ani platforme specializate pentru evaluarea 

online, care pot să asigure securitatea examinării, dar că nu ştie ca în România să 

existe astfel de platforme. 

 

"În momentul de faţă negociem repartiţia fondurilor din PNRR. O sumă importantă 

pe care o avem în vedere din aceste fonduri care constituie o oportunitate 

extraordinară, este dedicată digitalizării educaţiei. În această componentă masivă 

de digitalizare a educaţiei există şi această solicitare de sprijin pentru achiziţia de 

platforme dedicate învăţământului online, pentru că după ce vom fi încheiat 

această perioadă de criză, cu siguranţă lucrurile vor merge mult mai mult decât 

acum către predarea online", a precizat ministrul Educaţiei. 

 

Cîmpeanu a adăugat faptul că în acest moment nu se poate pune problema ca elevii 

să aleagă dacă să facă şcoală online sau cu prezenţă fizică, pentru că profesorii nu 

sunt pregătiţi şi nici infrastructura digitală nu este pusă la punct.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Euro, al patrulea maxim istoric pe piața din România 

Euro a atins luni al patrulea maxim istoric pe piața din România, la 4,8838 lei, de 

la precedenta valoare de top - 4,8831 lei/euro, de vineri. 

Creșterea de luni este extrem de redusă, iar euro a stat o perioadă destul de 

îndelungată în zona maximului istoric. 
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Dolarul american a urcat ușor la 4,1118 lei, de la 4,0924 lei, iar francul elvețian a 

scăzut foarte ușor la 4,4060 lei. Gramul de aur a urcat ușor 223,8171 lei, de la 

223,0612 lei. 

Pe piața valutară, euro era cotat, la ora transmiterii știrii, între 4,8834 și 4,8847 lei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministerul Finantelor a respins toate ofertele bancilor la licitatia de 

obligatiuni de luni 

Ministerul Finantelor Publice (MFP) a respins, luni, toate ofertele bancilor depuse 

in cadrul licitatiei pentru o emisiune de obligatiuni de stat pe 64 de luni, prin care 

intentiona sa atraga 400 de milioane de lei, considerandu-le la un nivel 

neacceptabil al pretului ofertat. 

 

Bancile participante la licitatie au transmis oferte in valoare totala de 627 milioane 

de lei. 

 

Ministerul Finantelor (MF) a planificat, in luna martie 2021, imprumuturi de la 

bancile comerciale de 3,4 miliarde de lei, din care 400 milioane printr-o emisiune 

de certificate de trezorerie cu discont si trei miliarde de lei prin opt emisiuni de 

obligatiuni de stat. 

 

La acestea se poate adauga suma de 450 milioane de lei prin sesiuni suplimentare 

de oferte necompetitive, aferente licitatiilor de obligatiuni. 

 

Suma este cu 1,35 miliarde lei sub cea programata in februarie 2021 (5,2 miliarde 

lei) si va fi destinata refinantarii datoriei publice si finantarii deficitului bugetului 

de stat. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Senatul a respins un proiect de lege care obliga magistraţii să nu colaboreze 

în mod secret cu serviciile de informaţii 

Senatul a respins un proiect de lege care obliga magistraţii să nu colaboreze în mod 

secret cu serviciile de informaţii. Foto: Inquam Photos / Octav Ganea 

Senatul a respins, luni, în calitate de for decizional, propunerea legislativă de 

modificare a Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, prin care 

se instituia pentru magistraţi obligaţia a nu colabora cu serviciile de informaţii pe 

baza unor documente secrete, informează Agerpres. 

S-au înregistrat 72 voturi „pentru” şi 61 „împotrivă” în favoarea raportului de 

respingere. 

Propunerea legislativă - iniţiată în legislatura trecută de deputaţii PSD Liviu 

Pleşoianu şi Cătălin Rădulescu şi adoptată tacit de Camera Deputaţilor - instituia 

obligaţia pentru judecătorii, procurorii şi personalul conex al instanţelor 

judecătoreşti şi parchetelor de a nu desfăşura activităţi de cooperare cu lucrători 

sau colaboratori ai niciunui serviciu de informaţii în baza unor protocoale sau unor 

documente cu caracter secret. 

Preşedintele Comisiei juridice a Senatului, Iulia Scântei (PNL), a explicat că 

iniţiatorii au propus „retroactivitatea răspunderii” unor magistraţi care ar fi 

colaborat instituţional în baza unor acorduri administrative care au fost încheiate 

instituţional, şi nu în nume propriu, de către magistraţi, legea permiţând la acel 

moment ca anumite acte încheiate între instanţe, parchete şi structuri ale unor 

servicii din România să aibă un caracter secret. 

„Între timp, legile Justiţiei au fost modificate în 2018 şi toate actele instituţionale 

prin care se realizează colaborări între autoritatea judecătorească şi alte autorităţi 

sau instituţii publice au un caracter public. Iniţiativa nu aduce un plus de claritate 

în privinţa răspunderii magistraţilor. Toate prevederile legale care interzic unui 

magistrat român să fie colaborator sub acoperire sunt în vigoare”, a spus Iulia 

Scântei. 

În 22 februarie, solicitarea de retrimitere la comisie a propunerii legislative a fost 

respinsă, astfel că dezbaterile au continuat în plen luni. 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/03/08/senat-propunerea-legislativa-privind-obligatia-magistratilor-de-a-nu-colabora-in-mod-secret-cu-serviciile-de-informatii-respinsa--674476
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Senatorul PSD Robert Cazanciuc a menţionat că CSM a avizat favorabil 

propunerea legislativă şi ar fi vrut ca unele observaţii să fie dezbătute în Comisia 

juridică. 

Senatorul USR Simona Spătaru l-a acuzat pe Robert Cazanciuc de „ipocrizii 

politice”, motivând că raportul de respingere a fost adoptat în unanimitate în 

Comisia juridică, fără să există amendamente depuse. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vești EXCELENTE pentru români, în plină criză economică generată de 

pandemie: ce anunță patronii legat de salarii 

Circa 7 din 10 antreprenori spun că vor menţine salariile angajaţilor lor la nivelul 

din anul 2020, iar 1 din 10 spune că va creşte nivelul salarial în anul 2021, conform 

unui sondaj realizat de Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 

Mijlocii din România (CNIPMMR), conform Mediafax. 

 ”În anul 2021, mediul de afaceri îşi propune să menţină activitatea, respectiv 

salariile şi numărul de angajaţi la nivelul anului 2020. Foarte puţini îşi propun o 

creştere sau o dezvoltare în următoarea perioadă”, a spus Florin Jianu, preşedintele 

CNIPMMR, în cadrul unei conferinţe de presă. 

În ceea ce priveşte evoluţia resursei umane în 2021, pentru 6 din 10 întreprinzători 

numărul angajaţilor va rămâne la fel, 3 din 10 întreprinzători vor face 

disponibilizări, iar 1 din 10 va angaja în 2021. 

”Referitor la regimul în care vor lucra angajaţii în primele şase luni ale anului 

2021, 6 din 10 au spus că vor fi prezenţi 100% fizic la locul de muncă, 3 din 10 vor 

face asta doar parţial şi numai 1 din 10 va lucra 100% în telemuncă 

întreprinzători”, a adăugat Florin Jianu. 

Sondaj CNIPMMR a fost realizat în perioada 16 februarie – 7 martie şi are drept 

respondenţi 2.544 de întreprinzători, în marea lor majoritate microîntreprinderi, în 

procent de 52%. Marea majoritate a respondenţilor sunt din domeniul serviciilor, 

comerţ, producţie sau turism, mai relatează ZF. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Care sunt datele la zi din programul Fidelis de vânzare de titluri de stat: 170 

mil. lei au subscris micii investitori în prima săptămână, ediţia martie 2021. 

„Deocamdată este bine“. Cu un euro la maximum istoric, 70 mil. lei s-au dus 

în tranşa în euro 

Circa 170 mil. lei au subscris investitorii persoane fizice în prima săptămână a 

perioadei de subscriere a ofertei de titluri de stat Fidelis, ediţia martie 2021, cea 

pentru care Ministerul Finanţelor plăteşte dobânzi chiar şi de 3,1% pe an, potrivit 

datelor agregate de Ziarul Financiar. 

Circa 71 mil. lei au fost subscrişi pe tranşa în euro, cea care are o scadenţă de cinci 

ani şi pentru care Ministerul Finanţelor plăteşte o dobândă de 1,55% pe an. Pentru 

tranşa în lei cu scadenţa de 1 an, cea cu dobândă de 2,85%, subscrierile au fost de 

66 mil. lei, iar pentru cea pe trei ani, cu dobândă de 3,1%, subscrierile s-au ridicat 

la 33 mil. lei, arată datele ZF. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Piaţa muncii în 2020: Costul orar al forţei de muncă a crescut cu 8,69% în T 

IV faţă de aceeaşi perioadă din 2019. Singurul sector în care costul cu forţa de 

muncă a scăzut de la an la an a fost cel al hotelurilor şi restaurantelor 

Cele mai mari creşteri ale costului orar al forţei de muncă au fost în spectacole 

culturale şi recreative, intermedieri financiare şi asigurări, informaţii şi comunicaţii 

şi în sănătate şi asistenţă socială. 

Costul orar al forţei de muncă a crescut cu  8,69% în trimestrul patru din 2020 faţă 

de aceeaşi perioadă din 2019, conform datelor de la Institutul Naţional de Statistică 

(INS). 

Comparativ cu acelaşi trimestru al anului precedent, costul orar al forţei de muncă 

(în formă ajustată după numărul zilelor lucrătoare) a crescut la majoritatea 

activităţilor economice, cele mai semnificative creşteri fiind în activităţile de 

spectacole culturale şi recreative (22,25%), intermedieri financiare şi asigurări 

(14,09%), informaţii şi comunicaţii (11,95%) şi în sănătate şi asistenţă socială 

(11,73%). 
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„Faţă de perioada analizată, diminuarea costului orar al forţei de muncă s-a 

observat doar la hoteluri şi restaurante (-3,82%), unde unităţile economice au fost 

puternic afectate de întreruperea/încetarea activităţii aferente, prin diminuarea 

timpului efectiv lucrat în contextul pandemiei de COVID-19, dar şi prin reducerea 

cheltuielilor cu forţa de muncă, cauzată de şomajul tehnic ori de încasările mai 

mici pe durata stării de alertă“, transmite Institutul Naţional de Statistică. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Raport: Acordarea sporului de metrou pentru toţi angajaţii Metrorex a fost 

abuzivă. Acesta poate ajunge la 40% din salariul de bază 

Sporul de metrou poate ajunge la 40% din salariul de bază. 

Acordarea sporului de metrou, care poate ajunge la 40% din salariul de bază, 

pentru toţi angajaţii din Metrorex a fost abuzivă întrucât nu au fost prevăzute cu 

claritate condiţiile necesare a fi îndeplinite şi nu s-a ţinut cont de faptul că nu toţi 

salariaţii lucrează în condiţii deosebite, se arată în Sinteza Raportului privind 

controlul tematic efectuat la Metrorex, potrivit Agerpres. 

Potrivit documentului, publicat de Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii 

(MTI), sporul de metrou se acordă în cuantum de 20, 27, 34 sau 40% din salariul 

de bază, corespunzător timpului de lucru efectuat şi categoriei de personal. 

Conform informaţiilor prezentate echipei de control de către reprezentanţii 

Metrorex, de sporul de metrou beneficiază toţi angajaţii indiferent de locul în care 

îşi desfăşoară activitatea. 

„Menţionăm faptul că, în vederea evaluării condiţiilor de microclimat, au fost 

efectuate evaluări periodice privind determinarea parametrilor necesari încadrării 

în aceste categorii. Cu toate acestea, nu au fost prezentate documente privind 

îndeplinirea condiţiilor impuse pentru acordarea sporului de metrou pentru 

personalul din aparatul central al Metrorex. Având în vedere aceste aspecte, 

apreciem că acordarea sporului de metrou tuturor salariaţilor societăţii a fost 

abuzivă întrucât nu au fost prevăzute cu claritate condiţiile necesar a fi îndeplinite 

şi nu s-a ţinut cont de faptul că nu toţi salariaţii lucrează în condiţii deosebite, 

vătămătoare, grele sau periculoase”, subliniază Raportul de control. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/03/08/acordarea-sporului-de-metrou-pentru-toti-angajatii-metrorex-a-fost-abuziva-raport--674448
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În context, documentul menţionează că se impune sesizarea Curţii de Conturi a 

României pentru verificarea acestui aspect şi pentru determinarea duratei şi a 

posibilului prejudiciu produs prin acordarea pentru toţi salariaţii a sporului de 

metrou. 

Raportat la valoarea totală a salariilor pentru timpul efectiv lucrat, de 270 milioane 

de lei, valoarea totală a sporurilor acordate conform CCM este de 234,7 milioane 

de lei, respectiv aproximativ 87%. 

Săptămâna trecută, ministrul de resort, Cătălin Drulă, a anunţat finalizarea, de către 

Corpul de Control, a Raportului Metrorex, iar lista de probleme, deficienţe şi 

abuzuri descoperită este lungă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 București. Primăria a introdus biletul orar pentru transportul în comun, 

care poate fi achiziționat prin platformele electronice de plată. Este valabil 

timp de o oră și poate fi utilizat pe mai multe mijloace de transport, iar prețul 

este de 1,3 lei. 

”De exemplu, pentru o călătorie urbană, cineva care vrea să meargă de la stația 

Râul Doamnei la Piața Presei Libere, trebuie să călătorească 3 stații până la 

Brașov, de acolo schimbă cu tramvaiul 41 pentru a ajunge la destinația finală. Acea 

persoană nu mai plătește ca până acum 1,3 lei pentru cele trei stații scurte și apoi 

încă 1,3 lei pentru restul traseului, ci un singur bilet, valabil o oră, cu plata prin 

SMS la 7458 sau prin aplicația B-pay”, a explicat primarul Capitalei. 

Nicușor Dan a precizat că unul dintre motivele introducerii biletului orar este 

încurajarea plății electronice. Un alt avantaj al acestui bilet orar este faptul că orice 

persoană care schimbă mai multe mijloace de transport economisește bani și timp. 

”O consecință directă a introducerii acestui mod de plată ne dorim a fi încurajarea 

achitării călătoriei de cât mai mulți beneficiari și, astfel, evitarea pierderilor prin 

neplată din diferite motive, așa cum se întâmplă din păcate, în prezent”, a mai spus 

Dan. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/catalin-drula-anunta-finalizarea-controlului-la-metrorex-lista-de-probleme-deficiente-si-abuzuri-descoperite-este-lunga-1462442
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/catalin-drula-anunta-finalizarea-controlului-la-metrorex-lista-de-probleme-deficiente-si-abuzuri-descoperite-este-lunga-1462442
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 Premierul Florin Cîțu a cerut ca în zonele cu număr mare de cazuri și unde 

sunt locuri libere la vaccinare să se permită vaccinarea celor din etapa a III-a. 

Înscrierea acestora pe platforma oficială ar fi trebuit să înceapă pe 15 martie. 

Premierul a susținut o scurtă declarație de presă în care a vorbit despre vaccinare, 

dar și despre deciziile de carantinare ca urmare a creșterii incidenței în București și 

Timișoara. Florin Cîțu a cerut „mai multă comunicare” între primarul Timișoarei și 

președintele Consiliului Județean și a precizat că din informațiile sale există 20 de 

mii de locuri libere pentru vaccinare în județul Timiș. 

“Am cerut ca în zonele precum Timișoara, carantinate, și unde sunt locuri libere, să 

se permită vaccinarea celor din etapa trei. Este o nebunie să lași locuri libere când 

sunt români care vor să se vaccineze. Cer mai multă atenție”, a declarat premierul. 

Florin Cîțu a mai spus că în stoc vor exista mai multe vaccinuri decât se anticipa 

inițial: “Am anunțat că vom primi 2,6 milioane de vaccinuri în martie, inițial fiind 

vorba de 2,4 milioane”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 ANCOM: Incidentele de securitate provocate de întreruperea furnizării 

energiei electrice sunt în creștere în ultimii doi ani, în România. 

Conform rapoartelor privind incidentele de securitate realizate de Autoritate, în 

2019, numărul incidentelor electrice cu impact semnificativ, cauzate de 

întreruperile de curent, a crescut aproape de 3 ori comparativ cu anul 2017 (de la 

140 la 360), ajungând să reprezinte 45% din totalul incidentelor raportate. Pe de 

altă parte, numărul mediu de conexiuni afectate ca urmare a incidentelor electrice 

este în scădere, aceeași tendință fiind înregistrată și în cazul duratei medii a unui 

astfel de incident, în timp ce durata totală a incidentelor datorate problemelor de 

alimentare cu energie electrică se menține relativ constantă (1.960 ore). 

Instituția precizează că în ultimul an au fost înregistrate peste o sută de mii de 

incidente în care serviciile de comunicații au fost afectate de întreruperea furnizării 

energiei electrice, cu consecințe semnificative în funcționarea echipamentelor de 

comunicații și a sistemelor-suport ale acestora.   
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Aproape 90% dintre incidentele cauzate de lipsa de alimentare cu energie electrică 

au afectat furnizarea serviciilor la puncte mobile (88,5% în anul 2017, peste 94% 

în 2018, respectiv peste 97% în 2019). Județele care au înregistrat cele mai multe 

probleme sunt Buzău, Gorj, Teleorman, Constanța, Timiș, Olt și Dolj. 

(Sursa: Ancom) 

 

 Dan Barna, despre pasaportul COVID: Se va intampla in mod organic, 

pentru ca oamenii vor dori sa calatoreasca si sunt state care pe buna dreptate 

vor. 

Vicepremierul Dan Barna a admis, luni seara, intr-o emisiune la postul public de 

televiziune TVR 1, ca pasaportul COVID ar putea deveni obligatoriu si a spus ca 

introducerea obligativitatii acestui document "se va intampla in mod organic pentru 

ca oamenii vor dori sa calatoreasca". 

 

"Se va intampla in mod organic, pentru ca oamenii vor dori sa calatoreasca si sunt 

state care pe buna dreptate vor... Si noi ne dorim sa nu mai tinem in carantina toti 

turistii sau oamenii de afaceri care vin. Daca oamenii pot sa iti dovedeasca ca sunt 

vaccinati, ca au testul facut, atunci poti sa... are o logica. O sa vedem pana la urma 

formula tehnica la care se va ajunge, dar ideea este sa ne adaptam la aceasta 

pandemie tocmai prin aceste instrumente in care cei care si-au asumat vaccinarea 

sau cei care au si test si vaccinare pot sa vina", a afirmat Barna. 

 

Referindu-se la protestele impotriva vaccinarii obligatorii, care au fost organizate 

la sfarsitul saptamanii trecute in mai multe localitati din Romania, vicepremierul a 

spus ca e dreptul oamenilor sa protesteze, insa a subliniat ca "in orice societate 

exista o componenta care crede ca cu ceai de musetel repari fractura de genunchi". 

 

"In orice societate exista o componenta, de obicei nu foarte numeroasa, care crede 

ca cu ceai de musetel repari fractura de genunchi. Medicina, stiinta moderna pe 

care o experimenteaza planeta de niste ani buni, spune foarte clar ca prin vaccinuri 

poti sa controlezi epidemiile, prin vaccinuri poti sa limitezi raspandirea unor 

virusuri sau unor epidemii care sa iti tulbure dramatic echilibrul social. Or, din 

aceasta perspectiva, e dreptul oamenilor sa protesteze. 

https://ziare.com/dan-barna/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/ministrul-sanatatii/barna-sustine-ca-pozitia-lui-vlad-voiculescu-este-una-foarte-stabila-alianta-usr-plus-il-sustine-100-la-suta-1666236
https://ziare.com/politica/stiri-politice/cei-mai-vizibili-ministrii-citu-voiculescu-cimpeanu-turcan-barna-1665212
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Faptul ca in Romania cifrele arata ca exista o sustinere larga pentru vaccin si e o 

chestiune de responsabilitate... Sunt categoric pentru vaccinare. Nu vorbim de 

vaccinare obligatorie. Acesta e un spin care e rostogolit tocmai de aceste site-uri si 

aceste platforme care rostogolesc stiri false. Oamenii trebuie sa fie informati foarte 

clar despre ceea ce inseamna vaccinul si in momentul in care tu decizi ca nu vrei sa 

vaccinezi copilul, ca asa ai tu chef, fara nicio motivare a medicului, este o 

chestiune care este dreptul real al copilului la sanatate sau sansa parintelui sa 

experimenteze pe spinarea lui", a adaugat Dan Barna 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Romania e ultima in Europa la numarul de Intreprinderi Private Mici si 

Mijlocii. Suma alocata pentru sprijinirea lor 

Consiliul National al Intreprinderilor Private Mici si Mijlocii din Romania 

(CNIPMMR) propune Programul "IMM Restart Romania", cu un buget de 1,23 

miliarde euro, pentru sustinerea IMM-urilor in contextul crizei economice generate 

de pandemia COVID-19. 

 

"Nivelul de dezvoltare al sectorului IMM din Romania este inferior nivelului 

european. Cu circa 30 IMM-uri la 1.000 de locuitori, Romania se situeaza pe 

ultimul loc in Europa, unde media este de circa 60 la mie . Impactul COVID-9 a 

afectat puternic si acest sector, in luna ianuarie 2020 fiind inmatriculate 6.897 de 

societati, in februarie - 11.314, iar in martie - 6.023 de societati. Scaderea 

initiativei in afaceri este evidenta comparand cu perioada similara din anul 2019, 

media lunara a inmatricularilor fiind mai mica cu 35%, doar in martie scaderea 

inmatricularilor fiind de 53,9%", arata CNIPMMR. 

 

Bugetul programului ar fi de 1.231.452.000 euro, iar entitatea care va avea 

responsabilitatea realizarii programului este Fondul National de Garantare a 

Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii SA-IFN impreuna cu Consiliul 

National al Intreprinderilor Private Mici si Mijlocii din Romania. 
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Obiectivul principal al pachetului de masuri "IMM Restart Romania" il constituie 

sustinerea IMM-urilor in contextul crizei economice generate de pandemia COVID 

19. 

 

"Se intentioneaza implementarea unui pachet de masuri de suport pentru 

microintreprinderi, intreprinderi mici si mijlocii si intreprinderi cu capitalizare de 

piata medie - IMM Restart Romania. Prin programele care fac parte din pachetul 

de masuri IMM Restart Romania vor fi acoperite costurile de finantare si garantare 

(granturi pentru acoperirea comisioanelor de administrare si risc si a dobanzilor pe 

o perioada de 8 luni, grant direct reprezentand 10% din valoarea creditului), 

precum si costurile cu asistenta tehnica acordata aplicantilor", precizeaza 

CNIPMMR. 

 

Obiectivele specifice programului vor fi: Cresterea numarului de IMM-uri 

finantate prin surse alternative (microcredite, credite, factoring, leasing etc); 

Mentinerea in activitate a IMM-urilor afectate de criza generata de pandemie; 

Valorificarea oportunitatilor create de criza generata de pandemie; Cresterea 

initiativelor antreprenoriale; Crearea de noi locuri de munca si mentinerea celor 

existente. 

 

"Din cauza pandemiei si a masurilor de limitare a miscarii persoanelor, in 

pandemie, lanturile de aprovizionare au fost intrerupte in intreaga tara, 

intreprinderile au fost nevoite sa isi reducaa activitatea, IMM-urile, in mod special, 

fiind puternic afectate, confruntandu-se cu deficit de lichiditati si cu riscul de 

faliment. In Raportul de tara 2019/2020 se prevede ca Romania trebuie: sa asigure 

sprijin sub forma de lichiditati pentru economie, de care sa beneficieze 

intreprinderile si gospodariile, in special intreprinderile mici si mijlocii si lucratorii 

independenti; sa promoveze diverse initiative ce au ca scop dezvoltarea pietei de 

capital", mai precizeaza CNIPMMR. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Eurostat. România are cel mai scăzut procent de cetăţeni care obţin 

informaţii de pe site-urile autorităţilor publice. Doar 10% dintre români 

caută informații pe site-urile oficiale, comparativ cu 47%, media la nivelul 

UE. 

  

 

Românii sunt urmați în clasament de cetățenii din Italia și Bulgaria (ambele 19%). 

Cele mai mari ponderi de persoane care au folosit site-urile web ale autorităților 

publice pentru a obține informații în ultimele 12 luni au fost înregistrate în 

Danemarca (89%), Finlanda (85%), Olanda (81%) și Suedia (79%) . 
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În 2020, 47% dintre persoanele din UE în vârstă cuprinsă între 16 și 74 de ani au 

obținut informații de pe site-urile autorităților publice, în ultimele 12 luni 

anterioare sondajului. Această pondere a crescut substanțial în comparație cu 2008, 

când era de 33%. 

 

 

Cetățenii de toate vârstele folosesc site-urile web ale autorităților publice pentru a 

obține informații, dar ponderea cea mai mare este în rândul persoanelor cu vârste 

cuprinse între 25 și 34 de ani (59%), urmată îndeaproape de cei cu vârste cuprinse 

între 35 și 44 de ani (56%). Mai mult de un sfert (26%) dintre cetățenii cu vârste 

cuprinse între 65 și 74 de ani au folosit site-urile guvernamentale în acest scop în 

ultimele 12 luni. 

(Sursă : Eurostat) 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 În România 83% dintre lucrătorii din sănătate sunt femei, una dintre cele 

mai mari ponderi din UE. 

 

În țările est-europene ponderea femeilor în domeniul medical depășește 80%, dar 

media UE este de 78%. Doar în Grecia procentul bărbaților în domeniu saniar se 

apropie de 40%. 

La nivelul Uniunii Europene, 14.3 milioane de persoane, bărbați și femei lucrează 

în domeniul sanitar, reprezentând peste 7% din totalul angajaților. Sunt medicii 1.8 

milioane de medici, 4,4 milioane de asistenții medicali, 3,9 milioane de îngrijitorii 

și 4,1 milioane de alți specialiști. 
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În timp ce în Bulgaria mai mult de jumătate din angajații din sănătate (bărbați și 

femei) au peste 50 de ani, România are cea mai mare pondere din UE (47%) a 

angajaților sanitari din categoria de vârstă 35 – 49 de ani.  

(Sursă : Eurostat) 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F

